
Ex.nr.Z 
MINISTERRAAD VAN HET K O N I N K R I J K 

Nr.4728 

Notulen van de vergadering 
gehouden op v r i j d a g 18 j u l i 1969 i n de Trêveszaal 

aangevangen 's middags om h a l f d r i e 

Aanwezig: minister-president De Jong en de ministers 
Bakker, Beernink, De Block, KLompé, Lardinois,/ 

/ L<srr° Roolvink, Den Toom en Witteveen, alsmede de 
* gevolmachtigde ministers Jonckheer en Lim A Po 

(Afwezig z i j n de ministers Polak, Schut, Udink 
en Veringa) 

Secretaris: drs.J.Middelburg 
Notularis : mr.J.P.M.H.Merckelbach 

1 » Notulen van de vergadering van 27 j u n i 1969 

De notulen worden ongewijzigd vastgesteld. 

2. Mededelingen 

a« Geen vergadering i n de v a k a n t i e t i j d 

De minister-president s t e l t voor gedurende 
de v a k a n t i e t i j d t o t h a l f augustus geen vergaderingen 
van de ministerraad van het Ko n i n k r i j k te houden, 
t e n z i j urgente kwesties aan de orde moeten komen. De 
ra-ad kan zich hiermee verenigen. 

2 b. Bezoek van... 
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2 b. Bezoek van gouverneur Debrot 

Minister Bakker deelt mede dat gouverneur 
Debrot van de Nederlandse A n t i l l e n de volgende dag 
op Schiphol a r r i v e e r t voor een bezoek van enkele 
dagen aan Nederland. 

c. Gevolmachtigd m i n i s t e r Jonckheer herbenoemd 

De minister-president d e e l t mede dat h i j een 
b r i e f heeft ontvangen van mi n i s t e r Jonckheer waarin 
deze mededeelt dat het nieuwe A n t i l l i a a n s e kabinet 
z i j n benoeming t o t gevolmachtigd m i n i s t e r heeft 
gecontinueerd. 

Buitenlands b e l e i d 

a. De Europese p o l i t i e k 

Minister Luns deelt mede dat h i j van een 
lunch van de buitenlandse persvereniging i n Londen gebruik 
heeft gemaakt om de B r i t s e publieke opinie te waar-" 
schuwen dat Groot-Brittanni'ë n i e t a l l e e n om de econo
mische voordelen het lidmaatschap van de EEG, moet 
nastreven, maar dat da a r b i j het streven naar de Europese 
eenwording voorop dient te staan. U i t een gesprek 
met de l e i d e r der conservatieven Heath i s spreker 
gebleken dat deze p a r t i j het voor wat b e t r e f t de 
buitenlandse p o l i t i e k met Labour eens i s . I n z i j n 
gesprekken met premier Wilson en m i n i s t e r Stewart 
heeft spreker aangedrongen op een verbetering van de 
b i l a t e r a l e verhoudingen tussen Groot-Brittannië en 
Fra n k r i j k . Premier Wilson verzocht spreker aan de 
Franse premier Chaban-Delmas over te brengen dat 
Groot-Brittannie" n i e t s l i e v e r w i l dan goede b i l a t e r a l e 
betrekkingen met F r a n k r i j k onderhouden. Spreker heeft 
op een vraag van premier Wilson wat de door de B r i t s e 
regering te volgen t a c t i e k zou moeten z i j n , geantwoord 
dat Groot-Brittannie* i n d i t stadium geen spectaculaire 
verklaringen moet afleggen noch een nieuw toetredings
o f f e n s i e f moet inze t t e n , dat de B r i t s e regering moet 
streven naar goede b i l a t e r a l e verhoudingen met F r a n k r i j k 

en zich moet onthouden... 
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en zich moet onthouden van verklaringen die haar 
Europese gezindheid i n t w i j f e l zouden kunnen trekken. 
Het i s spreker voorts gebleken dat de B r i t s e regering 
ten aanzien van de hernieuwde Franse deelneming aan het 
overleg i n de V/EU t o t veel oplossingen bereid i s behalve 
een Frans veto ten aanzien van de agenda. Tijdens een 
dejeunergesprek z i j n ook nog enkele b i l a t e r a l e kwesties 
aan de orde gekomen. Over de landingsrechten voor de 
KLM i n Hongkong heeft spreker gesproken met de onder
minister van handel, Rodgers, en premier Wilson. Deze 
l a a t s t e heeft spreker verzekerd dat h i j z e l f nu aan 
deze zaak z i j n p e r s o o n l i j k e aandacht zal wijden en 
hoopte, zonder z i c h a l te binden, een gunstige oplossing 
te kunnen vinden. D i t punt z a l i n oktober verder 
tussen onderminister Rodgers en s t a a t s s e c r e t a r i s 
Keyzer worden besproken. Ambassadeur Van Roijen heeft 
t i j d e n s het dejeunergesprek de B r i t s e m i n i s t e r van 
landbouw Hughes erop gewezen dat de B r i t s e maatregelen 
tegen de Nederlandse boter- en kaasexport ondermeer 
t o t r e s u l t a a t hebben gehad dat de Nederlandse m i n i s t e r 
van landbouw z i c h i s gaan afvragen welk nut het voor 
Nederland nog heeft Groot-Brittanni'ë steeds tegemoet 
te komen. 

B i j z i j n bezoek aan P a r i j s i s sprekers indruk 
bevestigd dat de Franse r e g e r i n g de d e f i n i t i e v e 
r e g e l i n g van de landbouwfinanciering w i l binnenhalen, 
alvorens een b e s l i s s i n g over de u i t b r e i d i n g van de 
gemeenschap wordt genomen. I n d i t l i c h t moet ook het 
Franse v o o r s t e l inzake de topconferentie worden gezien. 
Minister Schumann i s een oprecht Europeaan gebleven, 
maar het i s thans d u i d e l i j k geworden dat de betrokken 
Franse ambtenaren tegen de B r i t s e t o e t r e d i n g gekant 
z i j n en i n f e i t e de p o l i t i e k van president De Gaulle 
als a l i b i hebben gebruikt. De Franse regering v o e l t 
n i e t s voor een i n t e n t i e v e r k l a r i n g inzake de u i t b r e i d i n g 
van de gemeenschappen. Z i j w i l i n plaats daarvan een 
topconferentie na november en b i e d t a l s concessie aan 
dat deze i n Den Haag wordt gehouden. Op deze conferentie 
zou moeten worden gesproken over p o l i t i e k e samenwerking 
en over de u i t b r e i d i n g van de gemeenschappen. 
Spreker heeft u i t e r s t v o o r z i c h t i g op d i t v o o r s t e l 
gereageerd en erop gewezen dat op deze wijze de v o o r t 
gang i n de EEG met d r i e maanden wordt vertraagd en 
dat de Europese Commissie er groot bezwaar tegen 
heeft dat EEG-zaken buiten haar om worden besproken. 
H i j heeft het n i e t onmogelijk genoemd dat het Neder
landse kabinet een préjugé favorable ten aanzien van de 
topconferentie zal kunnen uitspreken, maar erop gewezen 
dat de d e f i n i t i e v e b e s l i s s i n g hierover i n september 
zal moeten worden genomen. 

Minister Witteveen«.. 



leer Geheim -4- ministerraad 
K o n i n k r i j k 
18 j u l i 1969 

van het 

i s van oordeel dat de d r i e 
worden besteed orn deze top-

grondig voor te bereiden. Minister Lardinois 
thans 

Minister Witteveen 
maanden wel goed moeten 
conferentie 
voel t wel voor de suggestie van minister Luns thans te volstaan met een préjugé favorable en een d e f i n i t i e v e 
b e s l i s s i n g aan te houden t o t september. Minister Luns 
i s het met minister Witteveen eens dat de d r i e maanden 
t o t de topconferentie zo goed mogelijk moeten worden 
besteed. De Franse regering i s wel bereid hard te 
werken aan de d e f i n i t i e v e r e g e l i n g van de landbouv/-
f i n a n c i e r i n g , maar z i j z i e t geen r e l a t i e tussen deze 
rege l i n g en de u i t b r e i d i n g van de gemeenschappen. Spreker 
heeft er i n P a r i j s op gewezen dat de Nederlandse regering 
hiertussen wel een r e l a t i e z i e t . H i j zou en marge van de 
vergadering van de Europese ministerraad van medio 
september verdere afspraken over de topconferentie 
w i l l e n maken. Spreker antwoordt op een vraag van minister 
De Block dat de Franse regering heel wel beseft , dat z i j 
geen derde veto meer tegen de B r i t s e t o e t r e d i n g kan 
uitspreken, maar z i j z a l haar huid zo duur mogelijk 
verkopen. De Franse regering heeft minder behoefte 
aan een verbetering van de b i l a t e r a l e betrekkingen 
met Groot-Brittannie" dan omgekeerd. Z i j w i l voorts 
n i e t aan het overleg i n de V/EU deel nemen, t e n z i j een 
vetorecht wordt gegeven ten aanzien van de te behandelen 
onderwerpen. Spreker antwoordt op een nadere vraag van 
minister Witteveen dat volgens de Fransende topconferentie 
op z i j n vroegst eind november kan worden gehouden. 

Minister Lardinois heeft er groot bezwaar tegen 
wanneer de topconferentie eind november of begin 
december wordt gehouden, omdat men dan een aantal be
l a n g r i j k e punten zal gaan bespreken die e i g e n l i j k binnen 
de organen van de EEG t o t een oplossing moeten worden 
gebracht. De topconferentie zal men n i e t na 1 november 
mogen houden. Minister Luns merkt op dat h i j de Franse 
regering erop heeft gewezen dat geen EEG-onderwerpen 
t i j d e n s de topconferentie kunnen worden geregeld en dat 
deze conferentie a l l e e n i n t e n t i e v e r k l a r i n g e n t o t r e s u l t a a t 
kan hebben. Minister Schumann heeft spreker gezegd dat de 
topconferentie onmogelijk voor 1 november kan worden 
gehouden. De gedachte van o.a. mi n i s t e r Brandt inzake een 
topconferentie van de zeven i s door de Franse regering van 
de hand gewezen. Spreker deelt voorts mede dat minister 
Brandt een compromisoplossing z i e t door het f i n a n c i e r i n g s 
reglement voor de landbouw een t i j d e l i j k e werking van 
twee jaar te geven en i n deze periode de toetredings
besprekingen te voeren. Spreker antwoordt op een vraag 
van minister De Block dat i n P a r i j s n i e t i s gesproken 
over de gemeenschappelijke e n e r g i e p o l i t i e k * H i j heeft wel 
de gemeenschappelijke handelspolitiek en de p o s i t i e van 
het Europese parlement genoemd. Spreker antwoordt op 
een vraag van minister Witteveen dat h i j dinsdag a.s. 

t i j d e n s of en marge. 
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t i j d e n s of en marge van de vergadering van de Europese 
ministerraad gaat s t e l l e n dat de Nederlandse regering 
een préjugé favorable u i t s p r e e k t ten aanzien van de 
topconferentie onder voorwaarde dat deze i n de eerste 
h e l f t van november wordt gehouden. Spreker deelt voorts 
mede dat z i j n Ierse ambtgenoot hem heeft l a t e n weten dat 
Ierland t e g e l i j k met Groot-Brittanni'é aan de toetredings
onderhandelingen w i l beginnen en dat I e r l a n d op hetzelfde 
moment l i d van de EEG dient te worden. Spreker heeft 
hem geantwoord dat Nederland van oordeel i s dat b i j het 
begin van de onderhandelingen tussen Groot-Brittannië 
en de EEG ook de andere d r i e kandidaatleden aanwezig 
zouden moeten z i j n , waarna de technische kwesties verder 
met Groot-Brittanni'é kunnen worden besproken. M i n i s t e r 
Lardinois zegt i n antwoord op een vraag van mi n i s t e r Luns 
dat naar z i j n mening het str u c t u u r d e e l van het plan¬
Mansholt i n verband met de grote financiële consequenties 
ervan wel moet worden gekoppeld aan de B r i t s e t o e t r e d i n g . 
I n ieder geval z a l moeten worden vermeden dat over het 
structuurplan-Mansholt een b e s l i s s i n g wordt genomen, voor' 
dat Groot-Brittanni'é l i d van de EEG i s geworden. M i n i s t e r 
Luns merkt op dat het F r a n k r i j k a l l e e n te doen i s om de 
d e f i n i t i e v e r e g e l i n g van de landbouv/financiering. Premier 
Wilson en m i n i s t e r Stewart hebben hem gevraagd of de 
Nederlandse regering bereid zou z i j n een veto u i t te 
spreken tegen de d e f i n i t i e v e r e g e l i n g van de landbouw-
f i n a n c i e r i n g , wanneer F r a n k r i j k z i c h tegen het openen 
van toetredingsonderhandelingen zou verzetten. Spreker 
heeft geantwoord d i t n i e t te kunnen beloven, maar dat 
de Nederlandse re g e r i n g a l l e e n bereid i s aan de d e f i n i 
tieve landbouwfinanciering mede te werken,als d i t 
p a r a l l e l geschiedt aan de opening van de toe t r e d i n g s 
onderhandelingen. Wanneer de Fransen deze p a r a l l e l l i t e i t 
zouden afwijzen, zou een ernstige nieuwe c r i s i s kunnen 
ontstaan. Minister Witteyeen i s het geheel met m i n i s t e r 
Lardinois eens dat geen b e s l i s s i n g over de s t r u c t u u r -
p l nnen van Mansholt kan worden genomen voor de B r i t s e 
toetreding. M i n i s t e r Luns merkt op dat noch F r a n k r i j k 
noch West-Duitsland voor de structuurplannen van 
dr.Mansholt voelen. Mi n i s t e r Lardinois w i j s t erop dat 
de structuurplannen van Mansholt j u i s t voor Italië 
bijzonder a a n t r e k k e l i j k z i j n . Wanneer het s t r u c t u u r p l a n -
Mansholt zal worden aanvaard voor de B r i t s e t o e t r e d i n g , 
maakt men deze toe t r e d i n g i n f e i t e onmogelijk. 

3 b. I n t e r n a t i o n a l e Hof... 


